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فريدون حسن

دستوررئيسجمهور
نبایدبهانهنرسيدنبهورزشگاههاشود

ظاهراً برای برخی حرف هاي رئيس جمهور و دستور ايشان براي احداث 
يك ورزش��گاه آبرومند در پايتخت اين روزها دس��تاويزي شده براي 
توجيه كم كاري هاي گذشته و دس��ت روي دست گذاشتن مسئولان 

ريز و درشت فوتبال. 
اينه��ا را مي توان به وض��وح از ميان حرف هاي ديروز س��هيل مهدي، 
مسئول برگزاري مس��ابقات ليگ برتر متوجه شد، به طوري كه حالا نه 
فقط بهانه براي كار نكردن جور شده كه آقايان بهانه هم پيدا  كرده اند تا 
سوءمديريت هاي قبلي را نيز به گونه اي رفع و رجوع كنند. سهيل مهدي 
مي گويد: »ما ورزش��گاه آزادي را به دندان مي كشيم.« جالب است كه 
ورزشگاه آزادي در دوران مديريت همين آقايان به اين حال و روز افتاده 
و حتي امروز هم برنامه اي براي بازس��ازي و مرمت اساسي آن ندارند، 
آن وقت مسئول برگزاري مسابقات ليگ برتر با منت گذاشتن سر مردم 
عنوان مي كند كه ورزشگاه آزادي را به دندان مي كشند! آقاي مهدي، 
مسئولان فدراسيون فوتبال و سازمان ليگ و شركت توسعه و تجهيز اگر 
كارتان را به موقع و درست انجام مي داديد، اين ورزشگاه بزرگ و مجهز 

به اين حال و روز نمي افتاد كه محتاج به دندان كشيدن شما باشد. 
امروز هم دير نش��ده، اگ��ر وجدان كاري داش��ته باش��يد مي توانيد با 
يك برنامه ريزي درس��ت بدون اينكه معطل اجرايي ش��دن دس��تور 
رئيس جمهور بمانيد ورزش��گاه آزادي را چنان مرم��ت كنيد كه اصلًا 
نيازي به ساخت ورزشگاه جديد هم نباشد، اما گويا چنان متوهم ساخت 

ورزشگاه جديد شده ايد كه خودتان هم نمي دانيد چه مي گوييد. 
مسئول برگزاري مس��ابقات ليگ برتر بعد از ادعاي به دندان كشيدن 
ورزش��گاه آزادي عنوان می كند: »شش، هفت ورزش��گاه در تهران از 

بهره برداري خارج شده است و نياز داريم كه ورزشگاه اضافه كنند.«
كلاهتان را بالاتر بيندازيد، چقدر راحت حرف مي زنيد. از رده خارج كردن 
شش، هفت ورزشگاه، آن هم در پايتخت يك ركورد بي نظير است كه بايد 
در كتاب ركوردهاي گينس ثبت ش��ود! دقت كرديد؛ به قول خودش��ان 
شش، هفت ورزشگاه را از رده خارج كرده اند، آن وقت منتظر اضافه كردن 
ورزشگاه هستند. شما اگر خيلي هنر داريد همان ورزشگاه ها را دوباره به 

سيستم برگردانيد، نمي خواهد در پي احداث ورزشگاه جديد باشيد. 
 موضوع زماني جالب تر مي شود كه س��ازمان ليگ براي رسيدن به اين 
خواسته )اضافه شدن ورزش��گاه( و اهميت ندادن به بازسازي و مرمت 
ورزشگاه هاي موجود )آزادي، تختي و شهيد شيرودي و...( متوسل به 
دو باشگاه بيت المال خور مي ش��ود تا جايي كه سهيل مهدي مي گويد: 
» استقلال و پرسپوليس درخواست بدهند و تلاش كنيم كه اين ورزشگاه 

آماده شود. فكر مي كنم چمن ورزشگاه آزادي بايد عوض شود.«
خسته نباشيد آقاي مهدي، تازه فكر مي كنيد چمن ورزشگاه آزادي بايد 
عوض شود! تازه منتظر هم هستيد كه اين دو بيت المال خور درخواست 
بدهند، يعني اگر اين دو نخواهند شما دست روي دست مي گذاريد تا 
سرمايه ملي كشور از بين برود و بعد در انتظار ساخت يك ورزشگاه جديد 
بمانيد تا آن را هم به ويرانه تبديل كنيد . قبلًا هم گفتيم كه ورزشگاه ها 
به عنوان سرمايه هاي ملي كش��ور بايد مورد توجه قرار گيرند و بايد در 
خصوص نوسازي و مرمت آنها دقت شود، اما گويا برخي با برنامه يا بدون 
برنامه از مدت ها قبل كمر به نابودي اين سرمايه هاي ملي بسته اند و حالا 
هم با دستاويز قرار دادن دستور رئيس جمهور با خيال راحت همه چيز را 

به امان خدا رها كرده اند تا ورزشگاه جديد ساخته شود!

فوتبال اي�ران سرش�ار از اتفاقات خارق العاده اس�ت. 
اتفاقاتي كه به  ندرت مي توان مشابه آنها را در فوتبال 
جهان ديد؛ مثل همين سبز شدن يك چشمه قنات در 
ورزشگاه رفسنجان و تلاش مسئولان براي پنهان كردن 
آن و اصرارش�ان به بهره برداري از اين ورزشگاه است. 
حالا مي گويند قنات پر شده و روي آن هم چمن كاشته 
شده است، اما خودمانيم با توجه به سابقه درخشاني كه 
در خصوص حفظ و نگهداري ورزشگاه ها وجود دارد به 
تيم هايي كه عازم رفسنجان مي شوند توصيه مي كنيم 
حتماً چند  »مقني« را هم همراه خود ببرند تا در صورت 

بروز حادثه معطل مسئولان فوتبال نمانند.

شمیم رضوان

مسير سخت واليبال ايران براي حضور در پاريس 

12بازي
تامحققشدنرؤیايالمپيك

تكرار ناكامي هاي ليگ ملت ها در انتخابي المپيك، كار تيم ملي واليبال 
ايران را براي سفر به پاريس س��خت و پيچيده كرده، به طوري كه حالا 

كسب جواز حضور در المپيك پيش رو به معجزه مي ماند. 
فدراسيون جهاني واليبال پيشتر اعلام كرده بود چهره مسافران المپيك 
پاريس از طريق انتخابي المپيك و جايگاه تيم ها در رنكينگ مشخص 
خواهد شد. در واقع به غير از فرانس��ه كه جواز حضور در المپيك را به 
دليل امتياز ميزباني كس��ب كرده، 11 تيم ديگر بايد از طريق حضور 
موفق در انتخابي المپيك و رنكينگ خود را در ميان تيم هاي راه يافته 
به المپيك جاي دهند. بر همين اساس بعد از برگزاري انتخابي المپيك، 
به غير از فرانسه كه به واسه امتياز ميزباني جواز حضور در المپيك را به 
دست آورده، چهره شش تيم صعود كننده به بزرگ ترين رويداد ورزشي 
دنيا مشخص شده؛ تيم هاي لهستان، امريكا، برزيل، ژاپن، آلمان و كانادا 
با توجه به عملكردي كه در انتخابي المپيك داش��تند، موفق به كسب 
سهميه مستقيم شدند، درست برعكس تيم ملي واليبال ايران كه در 
ادامه ناكامي هاي رقم خورده در ليگ ملت ها، در انتخابي المپيك نيز 
عملكرد بس��يار ضعيف و پرانتقادی را به نمايش گذاشت تا دستش به 

سهميه مستقيم نرسد. 
هرچند به واس��طه حضور در جاي��گاه دهم رنكينگ قب��ل از برگزاري 
انتخابي اين امر به دس��ت اندركاران فدراسيون مشتبه شده بود كه تيم 
ملي موفق به كس��ب سهميه خواهد ش��د، اما با نگاهي گذرا به عملكرد 
شاگردان عطايي در ليگ ملت ها، قهرماني آسيا و حتي بازي هاي آسيايي 
مي ش��د دريافت كه واليبال ايران در انتخابي المپيك دستش به جايي 
نخواهد رسيد. در واقع نه نايب قهرماني در اروميه تعيين كننده بود و نه 
حتي قهرماني در بازي هاي آس��يايي، چراكه در قهرماني آسيا كمترين 
انتظاري كه از تيم واليبال ايران مي رفت كسب عنوان قهرماني با استفاده 
از امتياز ميزباني بود، اما ژاپن افت فاحش واليبال ايران را با شكست آن در 
فينال به وضوح به تصوير كشيد. در بازي هاي آسيايي هانگژو نيز واليبال 
كشورمان تنها به اين دليل كه ژاپن با تيم نخست خود شركت نكرده بود، 
توانست به عنوان قهرماني دست يابد. پرونده ايران با كسب شش باخت 
و تنها يك برد در انتخابي المپيك بسته  شد. نتايج ضعيفي كه باعث شد 
دست واليبال ايران به سهميه مستقيم المپيك نرسد. اما مسئله امروز 
تنها ناكامي واليبال ايران در كس��ب س��هميه المپيك در انتخابي اين 
رقابت ها نيس��ت، بلكه دشوار بودن مسيري اس��ت كه تيم ملي واليبال 

كشورمان براي سفر به پاريس در پيش دارد. 
بعد از شش سهميه اي كه در انتخابي المپيك توزيع شد، حالا تنها پنج 
سهميه ديگر باقيمانده كه از اين پنج سهميه،  بي شك يك سهميه با توجه 
به اينكه قاره آفريقا تنها قاره اي بود كه موفق به كسب سهميه مستقيم از 
انتخابي المپيك نشد به اين قاره تعلق مي گيرد تا فقط چهار سهميه ديگر 
باقي بماند و تيم ملي واليبال ايران براي آنكه بتواند صاحب يكي از اين 

چهار سهميه شود بايد جايگاه خود را در رنكينگ بهبود بخشد. 
پيش از انتخابي المپيك، ايران در جايگاه دهم قرار داشت، اما بعد از نتايج 
ضعيفي كه در اين رقابت ها كس��ب كرد، اكنون در جايگاه پانزدهم قرار 
گرفته است. در واقع تيم ملي واليبال ايران از سال 2023 چيزي حدود 
49/08 امتياز در رنكينگ جهاني از دس��ت داد تا با 207/89 امتياز در 
رتبه 15 رنكينگ فدراسيون جهاني واليبال قرار بگيرد و همين موضوع 
كار را براي حضور در المپيك سخت تر از چيزی كه انتظار مي رفت، كرد. 
حالا بايد به انتظ��ار پايان مرحل��ه مقدماتي لي��گ ملت هاي 2024 
نشس��ت، چراكه براس��اس اولويت بندي هاي از پيش تعيين ش��ده، 
تيم هايي كه موفق به كسب سهميه مستقيم نش��ده اند، مي توانند از 
طريق رنكينگ جواز حضور در المپيك را كسب كنند. البته به شرط 
آنكه همه قاره ها در المپيك پاريس نماينده داش��ته باشند. همچنين 
تيم هاي برت��ر رده بندي جهاني كه ت��ا پايان مرحل��ه مقدماتي ليگ 
ملت های 2024 به المپيك صعود نكرده باشند، جواز المپيك پاريس 
را كسب خواهند كرد، به همين دليل تيم ملي واليبال ايران بايد تمام 
تلاش خود را به كار گيرد تا برخلاف مس��ابقات قبلي  در ليگ ملت ها 
با كس��ب نتايج قابل قبول، جايگاه خود را در رنكينگ تغيير  دهد، در 
غير اين صورت بايد خواب المپيك پاريس را ببيند. براساس رنكينگ 
فعلي ، اين تيم هاي ايتاليا، آرژانتين، اس��لووني و صربس��تان هستند 
كه مي توانند جمع مس��افران پاريس را تكميل كنند، اما اين تركيب 
مي تواند در پايان ليگ ملت هاي 2024 تغيي��ر كند و هنوز تيم ملي 
واليبال ايران 12 بازي براي جا دادن خود در ميان مس��افران پاريس 

زمان دارد، البته به شرط آنكه بتواند از اين فرصت استفاده كند.

سفربهرفسنجانبا»مقني«
قاب

جهانگير سيدعباسي

كارشناس واليبال

عباس بنياسي، جانباز قطع عضو دوران هشت سال دفاع مقدس 
و قهرمان تنيس روي ميز كش��ور دوش��نبه 17 مهر درگذشت. 
عباس بنياسي، يادگار عرصه هشت س��ال دفاع  مقدس اسطوره 
اخلاق، منش پهلواني، مظهر صلابت و پايمردي پس از س��ال ها 
افتخارآفريني در ميادين ورزشي به همرزمان شهيدش پيوست. 
اين جانباز والامقام در سن 15 سالگي عازم جبهه شد و در عمليات 
كربلاي 5 به علت موج انفجار دست خود را از دست داد و به درجه 
رفيع جانبازي نائل آمد. وي برادر سردار شهيد نعمت الله بنياسي 
است و به مدت 10 سال عضو تيم هاي پاراتنيس استان همدان در 

رقابت هاي كشوري بود و مدال هاي رنگارنگی داشت. 

درگذشتقهرمانجانبازپينگپنگكشور

عملكرد ضعيف تيم ملي وزنه برداري در بازي هاي آسيايي هانگژو 
علاوه بر انتقاد  زياد كارشناسان اين رشته، حالا با اعتراف سرمربي 
تيم ملي مبني بر ضعف عمده وزنه برداران ايران هم همراه شده 
است. نواب نصيرشلال، سرمربي تيم ملي وزنه برداري مي گويد: 
»بپذيريم شرايط حال حاضر وزنه برداري همين است و از نفرات 
خوب دنيا ضعيف تر هستيم. نفراتي كه در تيم ملي داريم به لحاظ 
ركوردي ضعيف تر و عقب تر از نفرات خوب دنيا هستند و ما درجه 
دو محسوب مي شويم. بايد بپذيريم با وزنه برداران خوب دنيا كه 
اكثراً نيز از آسيا هس��تند، فاصله ركوردي داريم. از طرفي نفرات 
محدودي داريم كه مي توانيم از آنها اس��تفاده كنيم. در قهرماني 
جهان و بازي هاي آسيايي كه رويدادهاي بزرگي بودند، مشخص 

شد فاصله ما با دنيا زياد است.«

قبولكنيمكهضعيفهستيم شمسایي:راضينيستم

 به رغم 

 پيروزهاي پرگل 

تيم ملي فوتسال

تيم ملي فوتسال ايران دومين بازي خود در رقابت هاي مقدماتي 

حامد قهرماني
جام ملت هاي آسيا 2024 را هم با پيروزي پشت سر گذاشت؛ يك       بازتاب

پيروزي قاطع مقابل قرقيزستان ميزبان. ايران در بازي اول خود 
هم مالديو را گلباران كرد، اما نه 18 گلي كه در دروازه مالديو روييد و نه 10 گلي كه بچه هاي تيم 
ملي در دروازه قرقيزستان كاشتند هيچ كدام نتوانسته رضايت وحيد شمسايي، سرمربي تيم ملي 
فوتسال كشورمان را جلب كند. شمسايي كه بعد از بازي مقابل مالديو عنوان كرده بود: »ما براي 
حضور در بازي هاي بعدي و تورنمنت بعدي بايد خيلي بهتر از آنچه در اين ديدار انجام داديم، عمل 
كنيم و بازي بهتري را به نمايش بگذاريم«، بعد از پايان بازي مقابل قرقيزستان و برتري 10 بر 2 
شاگردانش اين بار با عصبانيت بيشتر نسبت به عملكرد شاگردانش واكنش نشان داد. شمسايي 
صراحتاً عنوان كرد از عملكرد شاگردانش اصلاً راضي نيست و آنها مقابل قرقيزستان خيلي بد بازي 
كرده اند. سرمربي تيم ملي فوتسال ايران اظهار داشت: »خيلي بد بوديم و قطعاً با كساني كه قدر 
اين پيراهن را ندانند، برخورد مي شود. قرقيزستان تيمي قابل احترام است كه تلاش خودش را 

مي كند. سال گذشته 8 بر يك و امسال هم 10 بر 2 مقابل اين تيم پيروز شديم.«
وحيد شمسايي در ادامه انتقادات خود نسبت به عملكرد شاگردانش خاطرنشان كرد: »براي من 
قابل قبول نيست كه اين همه اشتباه داشته باشيم. قرقيزستان انگيزه زيادي داشت و ما مي توانستيم 
ببريم. با اين حال، اين اندازه تيم ما نيس��ت و از بازي بدمان كاملًا ناراضي هستم. كسي كه ارزش 

پيراهن تيم ملي را مي داند در اين تيم جاي دارد و هيچ نامي جز تيم براي من مهم نيست.«
همچنين عليرضا رفيعي پور كه به عنوان بهترين بازيكن زمين انتخاب شد درباره اين مسابقه 
گفت: »خدا را شكر كه بازيكنان در روز تولدم، اين برد را به من تقديم كردند. مقابل تماشاگران 
قرقيزستاني جسورانه بازي كرديم. ما تيم نخست آسيا هس��تيم و 9 مسابقه تا قهرماني جام 
ملت هاي آسيا در پيش داريم. اين 9 بازي برايمان 9 فينال است كه به هم قول داده ايم در همه 

آنها پيروز شويم و به قهرماني آسيا برسيم.«
ملي پوشان كشورمان در سومين بازي خود امروز بعدازظهر مقابل لبنان قرار مي گيرند، تيمی 
كه شايد به لحاظ بازي بتواند دردسرهايي را براي شاگردان شمسايي ايجاد كند، هرچند كه در 
نهايت بايد پيروزي را به نام ايران نوشت، اما بايد منتظر ماند و ديد كه آيا وحيد شمسايي اين بار 

از نمايش تيمش رضايت خواهد داشت يا اينكه باز هم آنها را به باد انتقاد مي گيرد.

احساساتي شدن و عدم آشنايي با قوانين هميشه به كشتي ايران ضربه  

فريدون  حسن
      چهره

زده است. در طول مس��ابقات مهم و تأثير گذار بارها شاهد بوديم كه 
كشتي گيران ايران به دليل عدم آشنايي با بديهي ترين قوانين يا امتياز 
از دس��ت داده اند يا با شكس��ت هاي عجيب و غريب روبه رو ش��ده اند. اين يك بخش ماجراست، اما 
احساس��اتي ش��دن هنر جديدي از كش��تي گيران باتجربه ايران اس��ت كه ح��الا مي تواند تبعات 

جبران ناپذيري را براي كشتي كشور به همراه داشته باشد. 
محمدعلي گرايي به عنوان كاپيتان و يكي از پرتجربه ترين كشتي گيران تيم ملي فرنگي ايران شناخته 
مي شود. كشتي گيري با عناوين جهاني زياد كه از او توقع مي رود كمك حال كادر فني تيم ملي باشد 
و حاشيه ها را جمع و جور كند، نه اينكه خودش چنان حاشيه ساز شود كه حالا خطر تحريم و تعليق 
را پشت سرش احساس كند. ماجرا از اين قرار است كه در مبارزه حساس محمدرضا گرايي با حريف 
ژاپني در مرحله مقدماتي وزن 67 كيلوگرم مسابقات جهاني، در حالي كه نتيجه مساوي دنبال مي شد، 

يك بطري آب به تشك پرتاب و مانع از اجراي فن از سوي كشتي گير ژاپني شد. 
بعد از وقفه ايجاد شده در اين مبارزه، كشتي با نتيجه مساوي به  س��ود گرايي تمام شد، اما با توجه 
به حساسيت مبارزه هاي اين وزن از جهت كسب س��هميه المپيك، ژاپني ها نسبت به پرتاب بطري 
به تشك معترض شدند و اعتقاد داش��تند اين اقدام منجر به عدم 
اجراي فن از سوي كشتي گيرشان و تغيير نتيجه شده است. آنها 
محمدعلي گراي��ي، برادر بزرگ تر محمدرض��ا را پرتاب كننده 
بطري به تشك معرفي كردند، به اين ترتيب محمدعلي گرايي 
كاپيتان تيم ملي كش��تي فرنگ��ي فعلًا اجازه حض��ور در هيچ 
مسابقه اي را ندارد تا اينكه در مورد اتفاقي كه در سالن اشتارك 

آره نا رخ داد، اتحاديه جهاني تشكيل جلسه بدهد. 
فدراسيون كشتي نيز دفاعيه خود از عضو تيم ملي 
كشتي فرنگي در اين رقابت ها را به اتحاديه جهاني 
)UWW( ارسال خواهد كرد و بايد ديد كميته 
انضباطي اين اتحادي��ه چه تصميمي در اين باره 
می گيرد و آيا اي��ن موض��وع محروميتي براي 

محمدعلي گرايي در پي خواهد داشت يا نه. 
در اي��ن مي��ان بي اطلاعي س��رمربي تيم ملي 
كش��تي فرنگي از اين اتفاق ه��م جالب توجه 
است. حسن رنگرز در واكنش به اين جريان و 
احتمال محروميت كاپيتان تيمش می گويد: 
»من تازه امروز رس��يدم و اين حرف را از زبان 
شما و دوس��تان ديگر ش��نيدم. هنوز اطلاعي 
ندارم و فعلًا به اندازه ش��ما مي دانم. بحث هايي 
پيش آم��د، اما اجازه دهيد اطلاعات بيش��تري 

كسب كنم تا به شما بگويم.«

تنها 24 ساعت از بازگشت دوباره پرسپوليس 
به ص�در جدول گذش�ته بود كه حك�م كميته 
انضباطي سرخپوشان را ش�وكه و جايگاه اين 
تيم را به رقيب ديرينه اش، استقلال تقديم كرد، 
آن هم با جريمه اي كه براي س�ومين مرتبه در 
اين دوره از رقابت هاي ليگ برتر مورد استفاده 
قرار مي گيرد و براي فوتبال ايران تازگي دارد. 
كسر چهار امتياز از س��پاهان به دليل عدم رعايت 
سقف بودجه، اندكي خيال پرسپوليس را آسوده 
كرده بود، خصوصاً كه اين تي��م برابر گل گهر نيز 
ترك عادت نكرد و با برتري مقابل حريف سيرجاني 
قهرماني در سوپرجام را جشن گرفت، اما درست در 
در شرايطي كه همه چيز بر وفق مراد پرسپوليس 
بود، حكم كميته انضباطي اوضاع را به هم ريخت و 
ياران يحيي را شبانه از صدر جدول به زير كشيد. 

گويا كارگ��روه نظارت ب��ر قراردادها مدتي قبل 
از باشگاه پرس��پوليس به دليل پرداخت ماليات 
گئورگي گولسياني به كميته انضباطي شكايت 
مي كند و بعد از جلسه هفته گذشته كه با حضور 
وكلاي باش��گاه پرس��پوليس برگزار می ش��ود، 
دوشنبه ش��ب نيز جلس��ه ديگري در خصوص 
اين پرونده برگزار ش��ده كه نتيج��ه آن جريمه 
10ميليارد توماني و همچنين كسر يك امتياز از 

سرخپوشان مي شود. 
تخلف پرسپوليس در اين پرونده به عهده گرفتن 
ماليات گولس��ياني عنوان ش��ده است. هرچند 
كه خبرگزاري ايس��نا مدعي اس��ت در قرارداد 
گولس��ياني بندي وجود داش��ت كه بر طبق آن 
پرسپوليس پذيرفته هزينه منزل و خودروي اين 

بازيكن را بپردازد، اما در اين بند عدد دقيقي ذكر 
نشده و همين موضوع هم از نظر كميته انضباطي 

تخلف قلمداد شده است. 
  درآمدزايي به سبك فدراسيون

رضا دروي��ش، مديرعام��ل سرخپوش��ان نيز بر 
اين باور اس��ت كه فدراس��يون قصد دارد به بهانه 
پرسپوليس امتياز كسر شده از سپاهان را ببخشد: 
»بر چه اساسي يك امتياز كم و 10 ميليارد جريمه 
كرده اند؟ كيلويي چن��د؟! متري چند؟! اگر فرض 
كنيم كه اين تخلف درست باشد، اگر جريمه اين 
تخلف، يك امتياز و 10 ميليارد است، من احكام را 
مي خوانم، حتي اگر بگويند اين ماليات را ما داده 
باشيم، باز هم سقف قرارداد ما بالا نرفته است. اين 
10 ميليارد از كجا آمده است؟ البته من دو هفته 
جسته و گريخته از اطراف فدراسيون مي شنيدم كه 
مي گفتند، اين افراد به دنبال اين هستند كه از شما 
امتياز كم كنند و پس از آن به استيناف مي رود و 
امتياز سپاهان را هم برمي دارند و در نهايت هر  چهار 
دو تيم جريمه مالي مي شوند و درآمد 50 ميلياردي 
خواهند داش��ت. قول مي دهم آخر اين قصه كسر 
امتياز س��پاهان را هم برمي دارند و فدراسيون هم 

50ميلياردي درآمدزايي مي كند!« 
   وحدت رويه شامل حال پرسپوليس نشد

 باشگاه پرس��پوليس همچنين با انتشار بيانيه اي 
تلويحاً به تبعيض آميز بودن حكم صادره پرداخت: 
»در هفته هاي اخير فش��ارهاي پنهان و آش��كار 
بسياري به شكل س��ازمان يافته عليه پرسپوليس 
وجود داشته است تا ش��رايط را براي كسر امتياز 
از پرسپوليس فراهم آورد و اركان فوتبال را در اين 

مسير تحت فشار قرار دهد. جريان هايي كه افكار 
عمومي را آماج اطلاعات نادرس��ت و دروغين نيز 
قرار داد تا ذهنيت لازم را براي رسيدن به خواسته 
خود ايجاد كند، چون عميقاً بر حقانيت باشگاه باور 
داريم و اين حكم را در استيناف پيگيري  مي كنيم. 
پرسپوليس همه چيز را ش��فاف، عيان و صادقانه 
ارائه كرده است. اگر قصد تخلف و عبور از آيين نامه 
ناظر بر قراردادها را داشتيم، مثل ديگر باشگاه ها 
رفتار مي كرديم. آنچه در جريان اين پرونده روي 
داد كاملًا شبيه آن س��ناريويي است كه قبل تر از 
اينها براي ما تعريف كرده و نس��بت ب��ه وقوع آن 
هش��دار داده بودند. حتي اگر باشگاه پرسپوليس 
سهواً دچار خطايي شده بود كه نشده، وحدت رويه 
در اجراي قانون و نسبت همه اعضاي يك جامعه 
جزو اصول بديهي است، مسئله اي كه در خصوص 
پرسپوليس ناديده گرفته شد. در حكم انضباطي 
صادر شده براي يكي از باشگاه ها اگر قرار بود فقط 
براي هر ق��راردادي كه جهت اص��لاح برگردانده 
شد، يك امتياز كسر مي شد بايد محروميت بسيار 
سنگين تر برايشان اتفاق مي افتاد، ولي رويه چيز 
ديگري بود. باشگاه هاي ديگري هم با اين مسئله 
روبه رو شدند، ولي از آنها امتيازي كسر نشد. سؤال 
اين است كه چرا رويه اتخاذ شده براي پرسپوليس 
به شكل ديگري بود. اگر هم اين رويه درست تلقي 
مي شود، چرا از ديگر باش��گاه ها امتياز كسر نشد، 
آن هم درحالي كه پرسپوليس مانند بعضي ديگر از 
باشگاه ها پنهانكاري نكرده و درصدد فريب برنيامده 
و از روزنه ها و خلأ هاي قانوني براي دور زدن آن بهره 
نگرفته است. پرسپوليس در تنظيم قرارداد، تطابق 

آن با توافق ها و اعلام آن به افكار عمومي و مراجع 
رسمي چون فدراس��يون فوتبال و سازمان ليگ 

كاملًا صادقانه و شفاف عمل كرده است.«
   نياز به شفاف سازي 

پرسپوليس نخستين تيمي نيست كه اين فصل 
با جريمه و كسر امتياز مواجه شده است. پيش از 
اين نيز سپاهان به دليل عدم رعايت سقف بودجه 
و همچنين ش��مس آذر قزوين بابت اس��تفاده از 
بازيكن غيرمجاز با كس��ر امتياز از سوي كميته 
انضباطي فدراسيون مواجه ش��ده بودند. اتفاقي 
كه نشان از جديت فدراس��يون در اجراي قوانين 
داش��ت. با وجود اين به نظر مي رسد فدراسيون 
بايد در اين زمينه شفاف سازي كند، چراكه كسر 
امتياز بابت تخلف سپاهان و همچنين شمس آذر 
در قانون آمده، اما كسر يك امتياز بابت به  عهده 
گرفتن ماليات گوليساني چيزي نيست كه پيشتر 
به آن پرداخته ش��ده باش��د و اين تصور را ايجاد 
مي كند كه فدراسيون مي تواند بابت هر تصميمي 
به شكل س��ليقه اي اقدام به كسر امتياز از تيم ها 
كند كه بي ش��ك اين مس��ئله نه تنها نمي تواند 
اوض��اع را آرام كند كه برعكس جو را به ش��دت 

متشنج خواهد كرد. 
بي ترديد قابل قبول نيست كه باشگاه ها با وجود 
پرداختي هاي هنگفت، مالي��ات بازيكنان را نيز 
به عهده بگيرند. همانطور كه بايد رقم مربوط به 
خانه و اتومبيلي را ك��ه در اختيار مربي و بازيكن 
گذاش��ته مي ش��ود نيز در قرارداد قي��د كنند تا 
براساس آن بتوان بررسي درستي از رعايت يا عدم 

رعايت سقف بودجه داشت.

دنيا   حيدري
      گزارش  يک

 گرايي در انتظار محروميت 

عاقبتپرتاببطري

شفافسازيحلقهگمشدهجرایمجدید

عطایيمربيپایههاست،نهبزرگسالان
اصلي ترين مشكل واليبال ايران در چهار 
رويداد س��ال جاري كه حل نشده باقي 
ماند، مديريت تيم بود. هيچ شكي نيست 
كه عطايي مربي بزرگي است كه رزومه 
خوب��ي دارد و عملك��ردش در تيم هاي 
باش��گاهي و پايه خيلي درخشان است، 
اما در سطح تيم ملي بزرگسالان موفق 
نشد و بيشتر از همه هزينه روحي رواني 
اين شكست را مي دهد. همه نقد داريم 
و از عملكرد عطايي دفاع نمي كنيم، اما 
اتفاقاتي در تيم مل��ي افتاد كه هر كدام به تنهاي��ي براي خراب كردن 
تيم كافي بود. اگر به عقب برگردي��م، روز اول اعلام كرديم خوش خبر 
به عنوان باسابقه ترين سرپرس��ت تيم هاي ملي در تيم ملي بحث هاي 
قوميتي راه مي اندازد و بين بازيكن��ان ترك و غيرترك فرق مي گذارد، 
در حالي كه در 13 سال گذشته چنين چيزي وجود نداشت. در ادامه 
توتولو را به عنوان مربي تمرين دهنده آورديم و بعد از مدتي گفتيم به 
درد نمي خورد و احساس مي كند سرمربي است. نزديك ليگ ملت ها 
گفتند ميلاد پدر شده و به مس��ابقات نمي رسد، در حالي كه در ورزش 
حرفه اي پدر ش��دن دليلي براي غيبت در تيم ملي نيس��ت. از طرفي 
اطلاع داشتم كه پدر و مادر همسرش در ايتاليا و كنار همسرش بودند. 
محمد موسوي را آورديم كه مصاحبه كرد و رفت. موسوي، عبادي پور و 
معنوي نژاد را چند بار آورديم و و خط زديم. همه اين اتفاقات به مديريت 
كادر فني برمي گشت، اما از سوي ديگر عطايي مي توانست زودتر اين 
ارزيابي را داشته باش��د كه بازيكن مي تواند به تيم ملي كمك كند و به 
المپيك برسد يا نه. در واقع او بايد زودتر استعفا مي داد، چراكه در اين 

صورت خودش و واليبال كمتر آسيب مي ديدند.


